

Møde den: 30.11.2021 kl. 10-12
Mødet afholdes via Microsoft Teams
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jannie Laigaard (AR), Eva Kvistgaard Arent (HE), Catalina Kjær (NAT-TECH), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS/ordfører) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæster: Anne Højegaard-Vibild og Sarah Lund Petersen (AU UDD), Lene Birkegaard (Aarhus BSS) samt Simon Kristensen (AR) – tilsammen arbejdsgruppen for vejledning i det digitale rum – medvirker under pkt. 1.

Punkt 1	Dialog med Arbejdsgruppen for vejledning i det digitale rum
Beskrivelse	v/Esben Status og planer for gruppen.
Referat	<p>Gruppen blev oprindeligt etableret som erfa-gruppe i forbindelse med den første nedlukning og den deraf afledte omlægning til onlinetilbud. Fokus er siden forskudt fra kollektiv vejledning til vejledning generelt, og hvordan man tilpasser den til det digitale rum.</p> <p>Gruppen har haft en mødefrekvens på 3-4 møder per år.</p> <p>Fremadrettet ønsker gruppen at arbejde henimod en fælles metodik i forhold til det digitale rum, som kan komme det samlede VEST til gode. Målet er at være på forkant og udvikle nogle greb, vi kan anvende i en given situation.</p> <p>Båndet gav gruppen ret i, at det er vigtigt at definere gruppens funktion, så den ikke overlapper med andre arbejdsgrupper, fx uddannelsesgruppen. Samtidig blev det pointeret, at der gerne må ske brugerinddragelse, så vi sikrer, at vi er i ajour med de studerendes ønsker og behov.</p> <p>Spørgsmål fra gruppen sættes på dagsordenen på næste båndmøde, den 14. december.</p>

Dato: 25-11-2021
Ref: EHL

Side 1/5

Punkt 2	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Jannie:</p> <ul style="list-style-type: none"> Jesper Quistgaard, en gammel kending i båndet, starter som ny afdelingsleder af VEST på ARTS 1. december. <p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> Skal i universitetsledelsen 1. december for at tale om rekruttering med særligt fokus på bachelor.au.dk og U-days. <p>Esben:</p> <ul style="list-style-type: none"> Ekskursion til arkitektskolen udsat til næste år. Vi skal have fundet en ny dato. Uddannelsesstrategisk sekretariat kan desværre ikke hjælpe med at udvikle en fælles PowerBI-rapport alligevel grundet manglende ressourcer. Der skal hurtigst muligt findes en anden løsning. Stina undersøger alternativer. <p>Stina:</p> <ul style="list-style-type: none"> Der arbejdes med kerneopgaver.

Punkt 3	Drøftelse: Spørgsmål fra uddannelsesgruppe
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Spørgsmål fra uddannelsesgruppen (jf. mødet 02.11):</p> <ul style="list-style-type: none"> Hvem er målgruppen for uddannelsesgruppens arbejde – kun SSV'ere eller også de fastansatte? Hvad er den visionen for den samlede vejlederflok ift. udvikling af vejlederfagligheden? Hvordan deler vi i højere grad den viden, vi indsamler via kurser mm.? Gruppen vil gerne arrangere mere på tværs, også gerne for de faste. Skal vi genindføre "gå-hjem-møderne"?
Referat	<p>SSV er en selvfølkelig målgruppe og kører allerede i sit eget formaliserede spor, bl.a. i form af vejlederuddannelsen. VEST-båndet ser dog gerne, at uddannelsesgruppen fremover spiller</p>

	<p>en rolle i forhold til videndelingen blandt de faste medarbejdere. Uddannelsesgruppen gives derfor i opdrag at udtænke et gå-hjem-møde-setup, hvor medarbejderne 1-3 gange om året kan dele ny og spændende viden. Gruppen skal skabe overblik over mulige emner og lægge en plan for møderne i løbet af året, men skal ikke nødvendigvis arrangere møderne.</p> <p>VEST-båndet finder det ikke nødvendigt at formulere en ny vision for vejlederfagligheden, da vi allerede har nogle principper for vejledning, som vi står på. Her er de store temaer er retningssgivende, fx trivsel. Båndet vil dog fremover tale mere om kompetenceudvikling på tværs af afdelingerne.</p>
--	---

Punkt 4	Status: Temadag for VEST 5. januar
Beskrivelse	v/Stina Aktuel status, herunder budget og foreløbig plan for dagen.
Referat	<p>Det besluttet at give uddannelsesgruppen et tidsslot til netværksdannelse om eftermiddagen.</p> <p>Hvilke opgaver udestår?:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Færdiggørelse af program • To oplæg: Hans Henrik Knoop + KU • Aftale praktikaliteter med Hermans • Catalina og Anne: finde tidsslot til uddannelsesgruppen og give opdrag.

Punkt 5	Drøftelse: Redaktionsgruppe ifm. study@au
Beskrivelse	v/Anne Projektet overgår nu til drift. Der oprettes en redaktionsgruppe, som er ansvarlig for årligt at revidere Study@AU. Charlotte Nygaard deltager på vegne af AU Uddannelse, men hvad tænker båndet med hensyn til fakultetsrepræsentation?
Referat	Båndet var enige om, at en VEST-repræsentant udover Charlotte er tilstrækkelig for at sikre koblingen til de studerendes hverdag. ARTS vil gerne byde ind med en repræsentant. Hvis

	<p>der skal en ny udviklingsproces i gang og dermed nedsættes arbejdsgrupper, vil de andre fakulteter kunne byde ind med repræsentanter, men på nuværende tidspunkt er båndet tilfreds med setuppet.</p> <p>Det er Charlottes opgave at holde VEST-båndet orienteret om vigtige emner og beslutninger i gruppen.</p>
--	--

Punkt 6	Drøftelse: Rammer for dagsordener, besøg mv. i VEST-båndet
Beskrivelse	<p>v/ Esben</p> <p>I lyset af det øgede pres på dagsordenerne tager vi en snak om, hvordan vi kan gøre møderne mere effektive og skabe bedre rammer for besøg udefra.</p>
Referat	<p>Båndet beslutter at afholde et årligt samarbejds møde, hvor de forskellige samarbejdspartnere inviteres ind.</p> <p>Derudover var der et ønske om, at medarbejdere også bør have glæde af at møde samarbejdspartnerne i form af et par årlige panelmøder. Denne opgave vil blive videregivet til uddannelsesgruppen.</p> <p>På næste møde den 14. december udarbejdes en overordnet ramme for, hvad arbejdsgrupperne skal forberede og overveje, når de inviteres ind til årlige møder med VEST-båndet.</p>

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Stina deltager i RSC-medarbejdermøde 1. december.

Pipeline:

Dialog med studenterrådet ang. ønske om studenterambassadør (14. dec)

Dialog med Ulrik Nørgaard Rønsbo, ny PA for prorektor (efter nytår)

Dialog med Jette Winther, ny leder af Optag (efter nytår)

Dialog med SU (efter nytår)

